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Sikeres volt az első Sportágválasztó
Az eseményen 10 sportágat 13 csoport képviselt

Felújítják a 74-es út belvárosi szakaszát
A Magyar Közút Nonprofi t 

Zrt. beruházásában felújítják a 
74-es utat a Győrvári utca ele-
jétől a 8-as főút csatlakozásáig. 
A munka első szakaszában a 
buszmegállók pályaszerkeze-
tét és a Győrvári út elején lévő 
híd korlátját javították, majd e 
munkák elvégzése után kerül 
sor a burkolat javítására. A leg-
rosszabb állapotban lévő sza-
kaszokon a pályaszerkezetet is 
megerősítik. A vasvári szakasz 
bruttó költsége: mintegy 350 
millió forint.

(Fotó: Laki László)
(Részletek a 3. oldalon)

Adorján Balázs és Gadó András erős-
emberek előbb Vasvár egyik tűzoltóautó-
ját, majd egy amerikai Hummer terep-
járót mozdítottak ki helyéből és húztak 
el többször is 30 méteren át az általános 
iskola udvarán. A sportolók egymást 
váltva tartották a bemutatót. A sportos 
rendezvényre érkezők számos informá-
cióval gazdagodtak a karatétól kezdve a 
túrázáson vagy éppen a jógán át egészen 
a kötélugrásig, de több más mellett a lab-
dajátékok, a lovas sport iránt elkötelezet-
tek is tájékoztatást kaptak.

Az első alkalommal megrendezett sport-
ág választó felütéseként kezdődött ezzel a 
látványos eseménnyel a nap. Sokan érkez-
tek a rendezvényre a bemutató kedvéért. 
Többen be is álltak a hazai és európai bajno-

ki címek birtokosai mellé. Kisebbek és na-
gyobbak húzták így el „kis” segítséggel az 
autómonstrumokat. Szabolcs Gergely civil 
főszervező célja épp ez volt a két erősember 
meghívásával. A bemutató sokakat vonzott 
és ha már eljöttek a program kedvéért, csak 
néhány lépést kellett tenniük, hogy a sport-
ág választóra is bepillantsanak. A Sakura 
Karate Egyesület vasvári klubjának edzője 
azt mondta: van már a háta mögött néhány 

rendezvény, amelyet ő szervezett. Tudja, 
hogy egy-egy ilyen eseményt, annak sikerét 
nem lehet nézőszámokban mérni. A vasvári 
sportágválasztónak helyet adó sportcsar-
nokba is többen fértek volna még, nézők 
és egyesületek egyaránt. A szervezők azon-
ban nem voltak elégedetlenek. Azoknak és 
azokkal örültek, akik jelen voltak. Joggal 
bíznak a folytatásban is.

(Folytatás a 2. oldalon)



2 VASVÁRI ÚJSÁG 2018. október 3.

Sikeres volt az első Sportágválasztó
(Folytatás az 1. oldalról)
Szabolcs Gergely elmondta: a sportágvá-

lasztó ötlete onnan eredt, hogy a Vasváron 
már két éve működő karate csoportba új 
tagokat szerettek volna toborozni. A leg-
célravezetőbb megoldásnak egy nyílt nap 
szervezése tűnt, ahol munka közben mu-
tatkozik be a sportos közösség. A szervező 
hozzátette: arra gondolt, ha már energiát 
fektetnek ebbe, miért ne hívnának el más 

sportegyesületeket is erre a városból és tér-
ségéből. A közös nevező a sport, amelynek 
mentén csak erősíthetik egymást a külön-

böző szakosztályok a lehetséges együttmű-
ködésekkel. Szabolcs Gergely a résztvevő 
sportágak képviselőinek sorolásába is be-
lekezdett: Két túraszakosztály, a Sakura 
Egyesület és a Vasvári Természetjáró Sport-
egyesület várta az érdeklődőket. A kötélug-
rást egy vasvári és a gersekaráti Kötélugró 
Diák Sportegyesület csapata képviselte. A 
Vasvár Városi Sportegyesület labdarúgó és 
kézilabda szakosztályának, a vasvári kosa-

rasoknak, a horgászoknak, a karatésoknak 
és a vasi gombfoci egyesületnek az ajánlata 
szintén szerepelt a sportágválasztón. A lovas 
versenysportot a díjugratásban eredményes 
Góth Enikő képviselte. Ott volt két jógaok-
tató és az oszkói modern táncosok is. Azzal 
folytatta: Tényleg bízik abban, hogy a mos-
tani rendezvény egy együttműködés kezdete 
lesz, lehet a sportegyesületek között. Hogy 
ez nem alaptalan remény, arra biztató jelnek 
bizonyult az a jól sikerült kísérlet, amelyben 

az egyes sportágak képviselői közös edzést 
tartottak minden jelen lévőnek. Négy-négy 
percet kaptak erre. A köredzés jógás beme-
legítéssel indult, majd kézilabdás, kosaras, 
ugróköteles, karatés, táncos és futballos 
edzésmotívumok váltották egymást, végül 
jógás levezetéssel zárult. Az eseményt több 
vasvári intézmény valamint helyi és térségi 
vállalkozások támogatták.

Pogács Mónika
Laki László képgalériája a vasvar.hu-n

Adorján Balázs, a sikert sikerre halmozó sportember
Adorján Balázst a rendezvény 

után röviden meginterjúvoltuk. A 
sikert sikerre halmozó sportember 
sajnos már nem Vasváron lakik. 
Családot alapított, kisfi a született, 
Celldömölkön élnek. Idén Balázs 
egyéniben és párosban is reme-
kelt, bár egy éve bicepsz szaka-
dással bajlódik. Az edzésmunkát 
fél éve kezdte el újra intenzíven. 
Minden remény megvan az izom 
teljes regenerálódására, de még 
egy műtét vár majd rá. Az idei 
sikerek közé tartozik, hogy a me-
gyék csatájában Lentiben Gadó 
Andrással párosan versenyezve 
másodikok lettek. Ajkán pedig legutóbb egy 
harminc tonnás kamion 30 méteres elhúzá-
sában szintén másodikok lettek Andrással. 

A tényekhez tartozik, hogy a győztes szlo-
vák páros csak kettő másodperccel előzte 
meg őket a versenyben, nem volt nagy a 

különbség. Balázs egyéniben 
idén Siófokon indult, egy erős 
ember versenyen, ahol második 
lett. Szívesen jött el Vasvárra is 
bemutatót tartani. Idén még egy 
fekvenyomó bajnokság áll előtte, 
aztán elkezdi a jövő évre szóló 
felkészülő edzéseket. Gadó And-
rás személyében nagyon jó ver-
senyzőtársra talált, akivel régóta 
együtt dolgoznak, sokat tudnak 
közösen edzeni. Együtt hazai és 
nemzetközi szinteken is kiváló 
eredményeket érnek el. Lentiben 
is bebizonyosodott, hogy van 
helyük a mezőnyben. A verseny-

helyzetben az összetartást, a teljesítményt 
az összeszokottság segíti, amit az edzés-
munkával alapoznak meg.
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Új szabadidős övezet Vasváron
Színes hinta, mászóka, mini kötélpá-

lya, csúszda és homokozó valamint egy 
esőbeálló. Csak néhány abból a húszele-
mes eu-komform játszótérből, amely a 
napokban készül el a kilátó szomszédsá-
gában.

A város a közelben létesített már egy sa-
ját testsúlyos edzésre alkalmas fi tness mini 
parkot. A szabadidős övezet kialakításának 
koncepcióját továbbgondolta az önkor-
mányzat. A kilátó és környéke megérett a 
felújításra. Most ebben egy több mint ötven 
milliós pályázat támogatta az önkormány-
zatot, amelyhez a város hat millió forintot 
tett hozzá. A kilátó fa- és fémszerkezetének 
felújítása megtörtént, mellette most han-
gulatos játszóteret alakítottak ki a szak-
emberek. Erről Tóth Balázs polgármester 
tájékoztatott. Hozzátette: hiányossága volt 
a városnak, hogy kevés a játszótere. Azért 
döntöttek úgy, hogy a mostanit a kilátónál 
alakítják ki, mert annak közelében sok az új 
építésű ház, sok fi atal család él ezekben. A 
kilátó téglafallal határolt alapzata két színű 
díszkő burkolatot kapott, pihenőpadok ke-
rültek ide, föléjük árnyékoló pergolát készí-

tettek a szakemberek, amelyet vadszőlővel 
futtatnak majd be.

Egykoriban itt, a város legmagasabb 
pontján felszabadulási emlékmű volt.

A korábbi városvezetést dicséri, hogy az 
építmény alapjait megőrizve egy kilátó ké-
szülhetett itt cégek és magánemberek ado-
mányainak illetve önkéntes munkájának is 
köszönhetően, hangsúlyozta a polgármester. 
A kilátóra kirándulókat réztáblák informál-
ják az adakozókról, amik természetesen a 
felújítás után is ott maradnak. Tóth Balázs 
azzal folytatta: minden olyan programban, 
amely Vasvár turizmusát szolgálja, partner a 
város. A Mária zarándokút is itt, a kilátó mel-
lett vezet a Szentkútra és Nagymákfa felé. 
Ezért próbálják lépésről lépésre rendbetenni 
a környéket. A belvárosból a kilátóig vezető 
Bartók Béla utcát nemrégiben leaszfaltozták. 
Jövőre az ugyanezen az útvonalon található 
domboldali lépcsősor is megújul a tervek 
szerint támfallal, igényes lépcsőkkel. A sza-
badidős övezet kialakítása szintén ennek a 
turisztikai koncepciónak a része. De ha már 
játszótér: örök kérdés, hogy melyik gyermek 
korosztálynak készüljön. A vasváriban most 
a legkisebbektől a legnagyobbakig mindenki 
megtalálhatja a maga játékát.

Szakértőkkel konzultált a város a gyer-
mekjátékok ügyében, a szakemberek véle-
ménye alapján döntöttek. Kicsikre is, na-
gyobbakra is gondoltak a beszerzéseknél. 
A játékok között négy felnőtt fi tness elem 
is lesz, így tényleg mindenki megtalálhatja 
magának a megfelelőt. A mozgásukban kor-
látozottakra is gondoltak. Akadálymentesí-
tett megközelítés és egy hinta várja őket a 
parkban.    pm – Fotó: Vincze Kornél

Korszerűsítették a belváros útját

V. Németh Zsolt, a térség országgyűlési 
képviselője már a tavaszi sajtótájékoztatót 
követően ismertette az útfelújítás tervezett 
szakaszait, s ekkor elmondta azt is, hogy 
választókörzetében 3,1 milliárd forintból 
valósul meg útfelújítás, főútvonalakon, il-
letve alsóbb rendű utakon. Mint mondta: a 
gazdaság teljesítménye lehetővé teszi, hogy 
ennek a 3,1 milliárdnak most már túlnyomó 
többsége 2,4 milliárd hazai forrásból való-
suljon meg és mindössze 727 millió az, amit 
Európai Uniós forrásból fi nanszíroznak.

Tóth Balázs, Vasvár polgármestere a be-
ruházásokkal kapcsolatban örömét fejezte 
amiatt, hogy teljesen új aszfaltburkolatot kap 
az út, mivel korábban az erős forgalom miatt 
a burkolat több helyen besüllyedt, kátyússá 
vált, így fontos volt a beruházás megvalósí-
tása. A városban emellett számos beruházás 
van folyamatban. Az út-, és járdafelújítások 

közül hátra van még a Mártírok és az Újlaki 
utca aszfaltozása. A Temetői templom kül-
ső megújítása október 20-ig fejeződik be. A 
„Zöld város” elnevezésű projekt keretében 
elkészült a kilátó és a mellette kialakított ját-
szótér is. Még az ősszel sor kerül a szociális 
alapellátó intézmény épületének (régi böl-
csőde) tetőfelújítására is.

(Folytatás az 1. oldalról)

Vasvár ceglédi 
tárlaton

Vasvár testvérvárosa Cegléd, ahol szept-
ember végén a testvérvárosaink bemutat-
koznak sorozat részeként „Vasvár elmúlt 30 
éve” címmel nyílt kiállítás a városházán. A 

kiállítást Takáts László, Cegléd polgármes-
tere nyitotta meg. Tóth Balázs, városunk 
polgármestere a Hegyhát szívében található, 
gyönyörű fekvésű Vasvár természeti, épített 
szépségeit, intézményeit, egyesületeit, fon-
tos eseményeit is az érdeklődők fi gyelmébe 
ajánlotta. A tárlat a XXIII. Kossuth Toborzó 
Ünnepély és Huszárfesztivál keretein belül 
Kossuth Lajos ceglédi toborzóbeszédének 
170. évfordulójára rendezett ünnepi esemé-
nyen nyílt meg.

Fotó: Szokolai Attila

Meghívó
Vasvár Város Önkormányzata

tisztelettel meghívja Önt

2018. október 11-én (csütörtökön)
10.30 órára

a vasvári
több generációs
szabadidő park

ünnepélyes avatására.
Helyszín:

Vasvár, Hunyadi János utca – kilátó

P R O G R A M
A vendégeket köszönti:

Tóth Balázs, Vasvár város polgármestere
és Harangozó Bertalan kormánymegbízott, 

Vas Megyei Kormányhivatal

Avató beszédet mond:
V. Németh Zsolt országgyűlési képviselő,

a Költségvetési Bizottság alelnöke
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Újra van bölcsődéje Vasvárnak
Szeptembertől kinyitott a város új 

gyermekintézménye, a bölcsőde a Béke 
utcában. Két csoportba 11 gyermeket 
írattak be szüleik. A kicsikre csoporton-
ként két kisgyermekgondozó és egy dajka 
vigyáz. Az intézménybe az alapító okirat 
szerint maximum 26 gyermek vehető 
majd fel.

– A családokat segítő önkormányzati 
tervek között több éve napirenden szerepelt 
már a bölcsőde újranyitásának gondolata. 
Korábban, a 90-es évekig volt a városban 
ilyen gyermekintézmény, de kihasználtság 

hiányában ez megszűnt. Most a vasvári 
és hegyháti családok részéről jelentkezett 
igény ennek újraindítására. A város nyolc-
van millió forintos európai uniós támoga-
tásból kezdhette el az új-régi gyermekintéz-
mény kialakítását a Béke úti óvodában. A 
munkálatok egy éve indultak. Az óvodaépü-
letben szinte csak a főfalak maradtak meg. 
Szigetelés, nyílászárócsere is szerepelt a 
korszerűsítésben. Három csoportszobát 
alakítottak ki a szakemberek. Ebből kettő a 
bölcsődéseket, egy az ovisokat fogadja. Egy 
megüresedő ovis csoportszobából és egy 
használaton kívüli helyiség átalakításával 
hoztunk létre két bölcsődei szobát közel az 
óvodához, iskolához, ami szintén előnyös a 
kisgyermekes családok számára – tájékoz-
tatott Tóth Balázs polgármester.

– Vasváron jelenleg 19 hónapos a legki-
sebb, 2,5 éves a legnagyobb bölcsődés gyer-
mek. A telephely óvoda épületében alakítot-
ta ki a város a bölcsődét, teljesen megújult 
az egész épület – ismertette Barabás István-
né, a Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 
Bölcsőde vezetője.

Azt hangsúlyozta: az épületben jól el-
különítették egymástól az egy csoporttal 
maradó óvodát és a bölcsit. Az óvoda ala-
pító okiratát is módosítani kellett a bölcső-
de indításához. Húsz hetes kortól vesznek 
fel utóbbiba gyermekeket. A bölcsőde 26 
fővel üzemelhet, tizenketten járhatnak ki-
csi csoportba, 14-en a nagyobbakhoz, van 
még hely az újabb piciknek is. Barabás 
Istvánné óvodavezető azt is elmondta: a 
bölcsődés korúakkal foglalkozni egész más 
szakmai feladat, mint az ovisokkal. S bár ő 
is tanult a főiskolán a 0-3 éves korú gyer-

mekek életkori sajátosságairól, közel is áll 
hozzá ez a korosztály, de a törvényiségnek 
meg kell felelni. Az óvoda a köznevelési, 
a bölcsőde a szociális ágazathoz tartozik. 
Ezért utóbbi külön szakmai vezetőt kapott 
Mikler-Tőkés Ágnes személyében. A két in-
tézmény együttes működtetése külön-külön 
szakmai vezetéssel kölcsönös előnyökhöz 
vezethet a jövőben. Egyik ezek közül a be-
szoktatás kérdése. Már előre tudható, hogy 
a most bölcsődés kicsik esetében nem jelent 
majd problémát az óvodába járás sem. A 
bölcsiből az oviba történő beszoktatás köny-
nyebb folyamat lesz.

Miklár-Tőkés Ágnes a vasvári bölcsőde 
szakmai vezetője, kisgyermek gondozó és 
nevelő ehhez hozzáfűzte: a bölcsődés korú 
gyermekekkel azért szeretnek dolgozni, mert 
könnyen alkalmazkodnak, örömteli feladat, 
hogy enni, inni – azaz egyfajta önállóságra 
– ők taníthatják meg a piciket, a szobatiszta-

ságra is ránevelhetik őket. Szerinte annál na-
gyobb szakmai öröm nincs, mint hogy tőlük 
az óvodába úgy mennek már a kicsik, hogy 
jelképesen szólva "felnőttek", azaz ezeket az 
előbb említett dolgokat már mind tudják. Azt 
is hozzátette: a beszoktatás is az ő feladatuk, 
az óvodának később már ezzel sem kell fog-
lalkoznia. Sok módszer van arra, hogy a picik 
megszokják a bölcsis közeget. Például hoz-
hatják kedvenc játékukat, használati tárgyukat 
és a cumit sem kell otthon hagyniuk.

A békésen játszó kicsiket elnézve, látha-
tóan sikeresek ebben a beszoktatási prog-
ramban a vasvári bölcsőde munkatársai. 

Feladat a napirendre szoktatás is. Reggel 
fél héttől már várják a bölcsiseket az in-
tézményben, aztán nyolcig szabad játék a 
program, majd reggeli és ezt követően alko-
tó tevékenység következik. Ezután tízórai, 
megint játék odabenn vagy az udvaron. A 
dél természetesen az ebéd ideje. A két év 
alattiak pépes ételt kapnak, sok főzeléket és 
gyümölcsöt is. A két éves kor felettiek me-
nüjében szintén ott a zöldség, gyümölcs. Ők 
az ételt daraboltan kapják. Ottjártunkkor ka-
ralábéfőzelék volt a menü és alma. Az ebéd 
után alvás következik, majd uzsonna, dél-
után háromtól érkeznek a szülők a kicsikért. 
Arra a kérdésre, hogy mik a legkedveltebb 
foglalkozások a piciknél, a szakmai vezető 
a gyurmázást, a buborékfújást, a színes lu-
fi kkal való mozgásos játékot említette. Ezt 
a legkisebbek szeretik nagyon. A nagyobbak 
színeznek, rajzolnak, tenyérlenyomatokat 
készítenek, most gyöngyfűzéssel próbálkoz-

nak. A piciknek ilyesmit még nem enged-
nek, nehogy lenyeljék a színes golyókat. A 
buborék az övék, a nagyoké a valódi gyön-
gyök. A többi közt ezért is hasznos a cso-
portszobák megosztása. Egyikben a két év 
alattiak, a másikban a kétévesnél idősebbek 
vannak. Mikler-Tőkés Ágnes bölcsődeveze-
tő szakmai múltjáról azt mesélte: Győrben 
dolgozott több évig bölcsődében, aztán fér-
je egy állásajánlatot kapott Vasban. Akkor 
döntöttek a költözés mellett, Vasváron vet-
tek házat, itt kezdték új életüket. A kétgyer-
mekes édesanya nagyon boldog volt, amikor 
megtudta, hogy Vasváron épp nyílik egy 
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bölcsőde. Munkatapasztalatával így került 
ennek élére szakmai vezetőként. Azt mond-
ta: neki jó érzés, hogy úgy adnak ki újon-
nan bekerülő gyermekeket a bölcsiből, hogy 
önállóak. Meggyőződése, hogy ezt a munkát 
csak szívvel-lélekkel szabad csinálni. A két 
vezető körbe is vezetett a régi-új épületen. 
A bölcsődei részegység két csoportszobából, 
öltözőből, mosdóból, mosodából, szárítóból, 
nagy folyosóból, konyhából, mosogatóból, 
maradéktárolóból, irodából, teakonyhából, 
személyzeti konyhából, öltözőből áll. Az 
épület főbejárata mellet babakocsi tárolót 
is kialakítottak, mindent a szabályoknak, 
törvényességi előírásoknak megfelelően. A 
bölcsődéhez udvar is tartozik, fakerítéssel, 
nagy, árnyékolt homokozóval, kis udvari já-
tékokkal és egy különlegességgel, ami nyá-
ron nyújt komfortos védelmet a piciknek, 
egy párakapuval. A szakmai vezető végül a 
beszoktatás folyamatát is elmesélte. Tíz nap 
áll a kicsik és szüleik rendelkezésére ehhez. 
Az első két nap nem hagyja még ott szülő 
a gyermeket, hanem vele marad. Így láthat-
ja: jó helyen lesz majd a gyermeke. Akkor 
két órát tölt együtt a szülő és a kisgyermek 
a bölcsiben. Harmadik nap fél óra után kiül 
a szülő a folyosóra, de aztán visszamegy a 
csoportszobába. Ezzel már szoktatják a kis-
gyermeket ahhoz, hogy milyen érzés az, ha 
az édesanyja nincs vele. Negyedik napon el 
is köszön a szülő a gyermekétől és elmegy. 
Azonban arra kérik a családokat, hogy erről 
az előző napokban beszéljenek a picikkel, 
készítsék erre elő őket. Ötödik, hatodik nap 
délig marad a kisgyermek a bölcsiben. Az-
tán az ágyat is megmutatják neki, kispárnát, 
takarót hozhat otthonról, így nem érzi ma-
gát egyedül, ha ebéd után sem megy haza. 
Az utolsó két beszoktatási nap már teljesen 
a bölcsődei napirendhez illeszkedő, reggeli 
érkezéssel és délutáni távozással. Sok, meg-
válaszolásra váró kérdés merülhet fel a leír-
takon kívül még a gyermeküket bölcsődébe 
adni szándékozókban. Például, hogy mi tör-
ténik, ha a gyermeknek speciális érzékeny-
ségei, allergiái, betegségei vannak. De a 
bölcsődei szakemberek erre is felkészültek. 
Mindenről információt kérnek a szülőktől, 
a szükséges gyógyszereket is be lehet vinni. 
Bármi váratlanság történik, azonnal jelzik a 
szülőknek, értesítik őket telefonon. Az étel-
érzékenységre is fi gyelnek az intézményben.

Az óvodát és bölcsődét magába foglaló 
intézménykomplexum vezetője, Barabás 
Istvánné zárásul még azt mondta: az étel-
allergiás gyermekekre is fi gyelnek. Eh-
hez szükséges egy egy évnél nem régebbi 
szakorvosi javaslat és a főzőkonyha ennek 
megfelelően speciálisan a gyermekre szab-
va készíti el az ételt. Az intézmény ebben 
is és minden másban igyekszik a családok 
igényeinek megfelelni. Azt szeretnék, ha 
a bölcsőde egy olyan vidám hely lenne a 
gyermekek számára, amely az életkori sajá-
tosságaiknak is maximálisan megfelel.

Fotó, szöveg: Pogács Mónika

Bursa Hungarica
ösztöndíjpályázat

Tájékoztatjuk a Tisztelt La-
kosságot, hogy Vasvár Város Ön-
kormányzata Képviselő-testülete 
csatlakozott a Bursa Hungarica 
Ösztöndíjpályázat 2019. évi for-
dulójához. A pályázati kiírások 
megtekinthetők a város honlap-
ján (www.vasvar.hu).

A pályázatok beadási határ-
ideje 2018. november 6. Érdek-
lődni a Polgármesteri Hivatalban 
az 572-037-es telefonszámon 
lehet.

Vasvár Város
Önkormányzata

Vasvári Játékszín hírei
• A Vasvári Játékszín a nyár folyamán 

Zala és Vas megyében hat alkalommal adta 
elő Hans Sachs vásári komédiáit. Az ősz 
folyamán tovább játssza ezeket (legközelebb 
Karakón).

• Székely János: Caligula helytartója 
című drámáját a Kámi Bezerédy Kertben 
mutatta be a játékszín augusztusban. Az 
előadást meghívták Kőszegre, Nagyvá-
radra, Köröstárkányra és Szilágycsehibe. 
Folynak az egyeztetések az időpontokról. A 
vasváriak november 20-án láthatják a szín-
házteremben. A délutáni előadás a diákok 
és az idősebb korosztály számára történik 
kedvezményes belépővel, valamint az elő-
adást követően beszélgetésre várjuk a kö-
zönséget. Az esti előadás kezdése: 19 óra.

Óvodát támogató rendezvény!
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Megszépült az iskola udvara
Köszönjük a társadalmi munkában résztvevőknek, hogy kezük nyomán szebb lett 

az iskola udvara! Köszönjük a Szülői Közösség elnökségének, külön Sáry Zoltánnak 
a szervezést! Köszönet Toldiné Weidinger Zsanettnek a szervezőmunkát a bútorszál-
lításban, polgármester úrnak a támogatást, közmunkásoknak a közreműködést!

2018. augusztus 31-én, az ünnepélyes 
tanévnyitón 28 elsős, 282 felsőbb évfolya-
mos diákot köszöntött Sejberné Szabó 
Marianna igazgatónő a 31 pedagógus és 
a megjelent szülők, nagyszülők, vendégek 
mellett. Külön is köszöntötte Tóth Balázs 
polgármestert, az Atyákat, a Szülői Kö-
zösség elnökségét.

Az igazgató köszöntőjében reményét 
fejezte ki, hogy a diákok egy tartalmas va-
kációt hagytak maguk mögött, ahol volt idő 
beszélgetni, együtt lenni a családtagoknak, 
közös élményeket megélni. Hiszen szükség 
lesz a feltöltődés eredményeként meglévő 
erőre, lendületre.

Külön szólt minden évfolyamhoz, felhív-
ta a fi gyelmet az év fő feladatára, a megvál-
tozott körülményekre. Bemutatta az új kol-
légákat: Landorné Török Rita tanítónőt, aki 
első osztályban fog tanítani, Kapornakiné 
Mozsár Anikót, ő a napközis tanórákat fogja 
főként irányítani és a diákönkormányzatot 
segíti egyben. Barabás Marcell több évfo-
lyamon is tanít testnevelést, Szabó Tamás 
óraadóként segíti a német nyelv oktatását. 
Köszöntötte Németh Éva tanítónőt, aki et-
től a tanévtől igazgatóhelyettesként fogja 
az iskolai munkát a továbbiakban végezni 
a nyugdíjba vonuló Laczó Zoltánné helyett.

Hallhattunk a tábori élményekről, a nyári 
munkákról… Külön megköszönte a szülők 
segítségét és támogatását, a sok társadalmi 
munkát (Hetesi Istvánnak, Kovács Viktor-
nak, Csizmazia Péternek, Takács Sándornak 
és kollégáiknak, Iván Gábornak), a szorgos 
kezű anyukáknak, apukáknak, akik segítet-
ték széppé varázsolni a tantermeket.

Felhívta a diákok fi gyelmét a második 
otthonuk védelmére, a rongálások elkerülé-
sére, a tisztaság megtartására.

Az egyéb intelmek mellett elmondta 
igazgatónő, hogy „külön fi gyelmet fordítunk 
a tehetséges tanulók gondozására, a lassab-
ban haladók felzárkóztatására, segítésére 

is. Szabadidős tevékenységeket szervezünk 
a gyermekeknek, több olyan rendezvényre 
készülünk idén is, amelyre szeretettel hív-
juk és várjuk a kedves szülőket.”

A rendezvényre készültek a legifjabbak 
is, Botfa Rebeka, Mihályfy Liza, Nagy Le-
vente, Tavasz Huba verses összeállítással 
örvendeztették meg a közönséget.

Két kolléganőt is köszöntött igazgatónő. 
Siposné Káldy Gyöngyi tanárnőt, aki 30 éve 
az iskola tanára.

„Pályája kezdetétől a vasvári iskola taná-
ra. Magyar nyelv és irodalom, könyvtár és 
angol nyelv szakos tanár. Hosszú évek óta 
osztályfőnöki tevékenységet is végez, ma-
ximális odaadással. A humán és az osztály-
főnöki munkaközösség vezetője.

Tevékenységét az elhivatottság és a ma-
gas fokú szakmai tudás jellemzi. Az angol 
nyelv tanulását önszorgalomból kezdte el, s 
nevéhez fűződik az angolnyelv-oktatás be-
vezetése iskolánkban. Tanári pályája során 
mindvégig folyamatosan képezte magát, 
s számos akkreditált továbbképzésen vett 
részt a pedagógia különböző területein. 
Mentortanári szakvizsgát is szerzett. 2016-
tól mesterpedagógus.

A kolléga fontos szerepet tölt be a neve-
lőtestület életében. Több iskolai és városi 
ünnepély megszervezéséért felelős. Sok 
éven át szervezője az Arany János Vers- és 
Prózamondó versenynek és a felsős tehet-
séggondozó táboroknak is. Fontos feladatá-

nak tekinti mind a lemaradó diákok fejlesz-
tését, mind a tehetséges diákok támogatását, 
amit a versenyeredmények is bizonyítanak.

Munkájában következetes, a tanulókhoz, 
szülőkhöz fűződő kapcsolatára a megértés, 
szociális érzékenység, segítőkészség jel-
lemző. Szakmai munkájában a megújulás, 
az önképzés, a korszerű módszerek alkal-
mazása állandóan jelen van.”

Búcsúzott Laczó Zoltánné igazgató-he-
lyettes is, aki a több mint 40 év után nyug-
díjba vonul.

„Iskolánkból részben búcsúzik Laczó 
Zoltánné Erika néni. Betöltötte azt a kort, 
ami lehetővé teszi, hogy nyugdíjba men-
jen. Igazgatóhelyettesünk 1976-ban szerzett 
matematika-fi zika szakos általános iskolai 
Diplomát a pécsi Tanárképző Főiskolán. 
1985-től iskolánk tanára volt. Sok éven át 
osztályfőnökként, munkaközösség-vezető-
ként, majd 2013-tól igazgatóhelyettesként 
dolgozott.

A vasvári Gyermekekért Alapítvány ku-
ratóriumának vezetője volt több éven ke-
resztül.

A tehetséges, a tanulmányi munkában, a 
sportban, művészetekben kiemelkedő telje-
sítményt nyújtó tanulók szponzorálását az 
alapítványon keresztül szívügyének tekin-
tette.

Osztályfőnökként kapcsolata a szülők-
kel, diákokkal példaértékű, remek közössé-
geket tudott teremteni.

Folyamatosan fejlesztette pedagógusi 
kompetenciáit, minősítési eljárásra is jelent-
kezett. Szakmai tapasztalataival, javaslata-
ival, ötleteivel segítette kollégái munkáját.

Minden tevékenységét az igényesség, 
szakmai alaposság, precízség jellemez.

Laczó Zoltánné Erika néninek sok szép 
nyugdíjas évet kívánunk, eddigi munkáját 
megköszönve pedig szeretném átadni a Pe-
dagógus Szolgálati Emlékérmet.”

A két ünnepelt pedagógust köszöntötte 
Tóth Balázs polgármester és Sáry Zoltán is 
a szülők nevében.

Az igazgatóné végül így köszönt el: "A 
mindennapi munkánkhoz sok örömet, jó 
egészséget, a gyermekekben a lehetőségek 
birodalmának felfedezését, a szülőkben igaz 
segítőtársakat, közösen elért és megélt sike-
reket, a pedagógustársakkal együtt pedig jó 
csapatmunkát kívánok!

Ezennel a 2018-19. tanévet megnyitom. 
Találkozunk hétfőn reggel.” 

Tanévnyitó ünnepség az általános iskolában
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Erdőn, mezőn, héthatáron…
A Kardos László Általános Iskola 4. 

osztályos tanulói szeptember második 
hetében, nyárias időjárás mellett 3 gond-
talan napot tölthettek az Őrségben, Őri-
magyarósdon, erdei iskolai program kere-
tében. A programokat az osztályfőnökök, 
Süle Erika és Frigyné Kiss Éva tanítók 
állították össze. A megva-
lósításnál segítségükre volt 
Sejberné Szabó Marianna 
igazgatónő és Németh Éva 
igazgatóhelyettes.

A foglalkozások fő témá-
ját az erdő, a mező életkö-
zössége adta. A programok 
során alkalmaztuk a gyer-
mekek tanórákon szerzett 
ismereteit, de különös gon-
dot fordítottunk a sportolás-
ra és kihasználtuk a helyszín 
adta lehetőségeket. A 3 nap 
alatt a gyerekek megismer-
hették az Őrségi Nemzeti 
Park nevezetességeit. Utunk először az Ár-
pád-kori templomhoz vezetett, ahol Németh 
Éva néni rövid ismertetőt tartott az épület 
történetéről, és az Őrségre jellemző telepü-
lésformákról.

Második állomásunk Szalafő volt, ahol 
idegenvezető tájékoztatásával nyerhettünk 
képet a Pityerszer skanzenben a népi épí-
tészet hagyományairól és épülettípusairól. 
Megtudtuk, mi a füstös ház, a kástu, a tóka, 

a kópic, a véka. Láttuk a tisztaszoba és a 
lakókonyha berendezési tárgyait, a kamrát 
a macskalyukkal. Közelről szemlélhettük 
meg az Őrségben honos állatokat.

A szállásunk Őrimagyarósdon volt, ahol 
a tanulók megismerkedtek az erdei iskola 
szabályaival, a környezettel. Nagy tetszést 

aratott az udvar a foci- és röplabdapályá-
val, kötélhintával és fedett foglalkoztatóval. 
Délután fazekas segítségével különböző tár-
gyakat készítettek, közben tantárgyi foglal-
kozásokon vettek részt a gyerekek. Maradt 
még idő estig az önfeledt játékra is. Lefek-
vés előtt csillaglesre mentünk. Közben hall-
hattuk a szarvasbőgést a közeli erdőből, reg-
gel pedig kakaskukorékolásra ébredtünk.

A második napot reggeli tornával kezd-

tük, ami jól előkészítette az aznapi túrákat. 
Délelőtt elsétáltunk a földvárhoz, majd a 
látogatható gyümölcsöskertet és az evan-
gélikus templomot néztük meg. Megismer-
kedtünk a magyarósdi vár történetével is. A 
jóízűen elfogyasztott ebéd után a Malomgát 
tanösvényen haladva felfedeztük a Vadása 

tó növény- és állatvilágát. 
Megtudtuk, hogy mi az Őr-
ségi Nemzeti Park címerál-
lata, és azt is, hogy honnan 
ered a tó neve. Vacsora után 
a kürtöskalács készítés rej-
telmeibe is betekinthettek a 
gyerekek. Élvezettel nyújtot-
ták, tekerték a formára, és sü-
tötték az ízletes fi nomságot.

Az utolsó nap a kézmű-
ves foglalkozások napja 
volt. Míg a tanító nénikkel 
elhasznált pólókból az újra-
hasznosítás jegyében divatos 
táskákat készítettek, addig a 

foglalkoztatóban gyógynövényekről hall-
gattak meg ismertetőt, majd keretre képet 
szőhettek belőlük. Végül a gyerekek vetél-
kedő keretében adhattak számot a 3 nap so-
rán szerzett ismeretekről.

Szinte repült az idő az erdei iskolában, 
sajnáltuk, hogy ilyen hamar véget ért. Re-
méljük, hogy minden gyermek szép élmé-
nyekkel gazdagodott.

Frigyné Kiss Éva és Süle Erika

Kirándulás jutalomból
A tavalyi tanévben kiemelkedő ered-

ményeket elért tanulók jutalomkirán-
duláson vehettek részt 2018. nyarának 
utolsó napján. Hiszen szeptember 22-én 
valóban beköszöntött az ősz.

A szervezők célja az volt, hogy minél 
többet lássanak a diákok a fővárosból. En-
nek érdekében az öt nevelő kíséretében 
(Laczó Zoltánné, Jakabné Varga Ildikó, 
Németh Éva, Sejberné Szabó Marianna, 
Szakályné Pados Edit) bejárták tömegköz-
lekedési eszközök segítségével Pestet és a 
Dunáról átnézegethettek Budára is. (Több 
gyermek számára a vonatozás is újdonság-
ként hatott, a metróról nem is beszélve.)

Tapasztalhatták a gyönyörű épületek, 
csillogás mellett többek között a Keleti 
pályaudvaron az emberek sokaságát, sok-
féleségét, nemcsak a főváros szép arcát. A 
legújabb, 4-es metró szépségét, a 3-as, 2-es 
metró régiségét, a legújabb kombinó villa-
mos varázsát, s a dunai hajózást a Boráros 
tértől egészen a Kossuth térig. Az Ország-
ház és a körülötte lévő tér monumentalitá-
sa, szépsége, az országzászlót őrző katonák 
lenyűgözték – különösen – a legkisebbeket.

A fő program a Természettudományi 
Múzeumban volt. Az állandó kiállítások 
mellett két csoportban vehettek részt fog-
lalkozáson a diákok. A foglalkozást vezetők 
segítségével ismereteik gazdagodhattak a 
rovarok, a másik csoportban lévőknek pedig 
a mamutok világában. Foghattak a diákok 

igazi mamut csontokat, fogakat, nagyítóval 
kereshettek cickány fogakat.

Az időjárás is kedvezett a kirándulásnak, 
hiszen ragyogó napsütésben élvezhették a 
fővárosi forgatagot, a nevezetességeket, a 
közlekedést a diákok kísérőikkel.
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Felnőtt színházi bérlet
A Nagy Gáspár Kulturális Központ 2018-2019-es évadjának előadásai

Elindult a színházbérleti szezon a Nagy 
Gáspár Kulturális Központban. Közkívá-
natra állt össze a bérlet programja. Az öt 
darabból álló kínálatot a vasváriak ké-
rése szerint állították össze a szervezők. 
Előzetesen ugyanis kérdőíven kértek véle-
ményt a helyiektől, hogy mely darabokat 
látnák szívesen az évadban. A lehetséges 
kínálatból legtöbben a zenés, táncos szín-
házi darabokra, operettekre, komédiákra 
voksoltak, így bérletbe került a Csókos 

Asszony operett, vagy a Nem élhetek mu-
zsikaszó nélkül című zenés darab is. Ven-
dég lesz Vasváron tavasszal a bérletsoro-
zatnak köszönhetően Koltai Róbert, aki a 
Lovagias ügy főszerepét játssza majd. A 
250 fős színháztermet várhatóan most is 
zömében bérletesek töltik meg. A szerve-
zők a múlt évadhoz hasonló sikerben bíz-
nak idén is. Akkor az előadások többsége 
teltházas volt.

2018. október 20.

Zerkovitz Béla – Szilágyi László: Csókos 
asszony – operett

Operett Színjátszó Egyesület
Pesten, a Józsefvárosban, a Nagytemp-

lom utcában Katóka ünneplésére készül 
a háznép. Katóka, teljes nevén Pünkösdi 
Kató, ugyanis színinövendék, és éppen 
előadása volt a színházban, ahol a Csókos 
asszony című operett címszerepét játszotta. 
Nevelőapja, Kubanek Tóbiás hentesmester 
és a háznép Katóka és Dorozsmai Pista el-
jegyzését szervezi. Közben Báró Tarpataky, 
a híres mecénás érkezik a Nagytemplom 
utcába, mert látta Katókát a délutáni előadá-

son. A bárónak nagyon tetszett, és meghívja 
a lányt Bajza utcai palotájába. Katóka nem 
fogadja el a meghívást. Dorozsmai nem tud-
ta visszaszerezni a zálogba adott jegygyűrű-
ket, ezért elmenekül az eljegyzésről egy esti 
privát orfeumi fellépésre. Az eljegyzésre 
összegyűlt vendégek már csak a vőlegényt 
várják, de ő nincs sehol. Katóka teljesen 
összeomlik, és elrohan a Nagytemplom ut-
cából... a Bajza utcába...

Az operettben felhangoznak olyan nagy 
slágerek, mint a: Van a Bajza utca sarkán, Éj-
jel az omnibusz tetején, Mi muzsikus lelkek, 
Kár itt minden dumáért, Csókos asszony...

2018. november 2.
Móricz Zsigmond: Nem élhetek mu-

zsikaszó nélkül
Kárpátaljai Magyar Drámai Színház
Három napja tart a dínom-dánom Ba-

lázsnak, a vidéki kisbirtokosnak a kúriáján. 
Mikor a vendégek már hazamentek, Balázs 
folytatni akarja a mulatozást. Pólikának, 
a feleségének elege van az ura folytonos 
mulatozásából, ezért elhatározza, hogy a 
nagynénjéhez költözik. A férj persze min-

den áron megpróbálja visszahódítani a fe-
leségét. Szövetségesre is talál Lajos bácsi, 
a három nagynéni testvérének személyében. 
Az ő noszogatására végül levelet küld a fér-
jének, amiben arra kéri, szöktesse meg és 
vigye haza. És, mint a mesében, természe-
tesen minden jóra fordul.

Móricz Zsigmond műve igazi prózai és 
színpadi örökzöld. Letűnt világot idéz a 
duhajkodó, ifjú földesúr és feleségének tör-
ténete, de van benne valami múlhatatlanul 
eleven, aminek ma is lehetetlen ellenállni.

A Beregszászi Kárpátaljai Megyei Ma-
gyar Drámai Színház ezzel a klasszikus 
előadással egyrészt hozzá szeretne járulni, 
hogy a fi atalok jobban megismerjék a ma-
gyar irodalmat, az idősebb generációnak 
pedig lehetőséget kíván biztosítani az igé-
nyes szórakozásra. Az előadás alatt végig 
autentikus magyar népzene szól. A darab 
hangulatához Pál István Szalonna Útravaló 
című albumának zenei anyaga is hozzájárul. 
A koreográfi ák szintén az autentikus nép-
táncra épülnek.

2018. december
Sütő András: Advent a Hargitán – 

színjáték
A darab az egyéni útkeresések története, 

szeretteink elvándorlása, a halálig tartó bűn-
hődés, vezeklés és az ezt kiváltó múltban 
elkövetett hibák folyton visszatérő, újra és 
újra megidézett képeivel. Az író ezzel állítja 
szembe két fi atal tiszta, és mindent legyőző 
szerelmét, amely valós csodákra is képes. 
Sajnos a saját hibáink, emberi gyengesé-
günk miatt ezeket a csodákat eltékozoljuk, 
nem becsüljük meg eléggé, így nem marad 
más nekünk, csak az emlékezés.

A cselekmény szentestén játszódik, elénk 
idéz egy különös, a mi mindennapi életünk-
ben soha nem látott, misztikummal, népha-
gyományokkal teleszőtt világot. Az egyéni 
tragédiák, az Istenítéletként minden percen 
felettünk őrködő hótömegek hargitai vilá-
gát, amiben Sütő András is élt, s ahonnan a 
szereplők és a történet származnak.

A helyszín egy kis boronaház a Hargitán, 
a Kis Romlás és (a valóságban ugyan nem 
létező) Nagy Romlás mellett, itt éli életét a 
korán megözvegyült Bódi Vencel. Ezen a 
helyen előttünk találkozik, múlt és jelen, ta-
núi lehetünk Márai lánya hat évvel ezelőtti 
elvesztésének, amit Vencel mai napig bán, 
és itt bontakozna az általa szeretett két fi a-
tal, Gábor és Réka reményt adó kapcsolata, 
ha a múlt bűnei, és a körülmények ezt en-
gednék. Gábort épp a szeretet ünnepén kell, 
hogy elveszítsék, amikor Réka végzetes ki-
áltása miatt betemeti a Nagy Romlás hosszú 
évek alatt összegyűlt hótömege. A második 
részben húsz évi vezeklő keresés után, egy 
újabb reményt adó szentestén, Réka megta-
lálja elveszett szerelmét, és isteni csodaként 
visszahozza az életbe. De a körülmények 
megint összefognak ellenük…

Talán a darab mondanivalója és egyik 
legfontosabb mondata ez: „... hinni szeret-
ném, hogy aki keresi, megtalálja a másikat, 
még ha befújták is ösvényeit a Nagy Rom-
lás porkahavai.”

A bérleteseket Zalaegerszegre utaztatják, 
a Hevesi Sándor Színházban láthatják az 
előadást
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Tisztelt Színházbarátunk!
Örömünkre szolgál, hogy a 2018-19. 

színházi évadban is a vasvári Nagy Gás-
pár Kulturális Központ színházbérle-
tének kínálatát választotta. Köszönjük, 
hogy az igényfelmérő lap kitöltésével 
segítette a darabválasztásokat.

Megtisztelő döntését szeretnénk vi-
szonozni.

Az Ön színházbérletét, ünnepélyes 
keretek között, egy évadnyitó vacsoraest 
keretében szeretnénk átadni. A vacsora-
estre azokat a színházbarátokat hívjuk 
meg, akik 2018. október elsejéig jelez-
ték felénk bérletvásárlási szándékukat. A 
vacsora ellenértékét a Nagy Gáspár Kul-
turális Központ fi nanszírozza. Az ünnepi 
ételt a Gourmet Pizzéria készíti.

A vacsoraest helyszíne: Nagy Gáspár 
Kulturális Központ aulája. Időpontja: 
2018. október 13. (szombat) 19 óra.

A vacsora pohárköszöntőjéhez az italt 
minden vendégünk számára biztosítjuk.

A további ital igényüket önköltségen 
a színházi büféből választhatják.

Reményeink szerint a fi nom falatok 
mellett egy kellemes, beszélgetős estét 
tudunk nyújtani az önök számára. Haza-
indulás előtt mindenki rendezni tudja a 
bérlete költségeit.

A vacsoraesten való részvételi szán-
dékukat kérjük, hogy október elsején, 
14 óráig szíveskedjenek felénk jelezni. 
Ahhoz, hogy mindenkinek névre szóló-
an tudjuk kiadni a bérletét, kérjük, hogy 
akik más személy részére is igényeltek 
bérletet, jelezzék felénk az ő neveiket is. 
Akadályoztatás esetén a bérlet átadható 
más személynek.

A vacsoraesten számítunk megtiszte-
lő jelenlétére!

Üdvözlettel: Gergye Rezső igazgató
Elérhetőségeink:  +36 94 573 070

info@ngkk.hu
Személyesen: az intézmény nyit-

vatartási idejében: hétfő: 9–12, kedd: 
9–12 és 13–19, szerda: 13–20, csütörtök: 
8–12 és 13–17, péntek: 10–12 és 13–20, 
szombat: 14–20.

2019. január
Szigligeti- Fábián- Benkó- Horváth:

A cigány – zenés prevakera
Soltis Lajos Színház
Szeretett magyar hazánk láthatárán ve-

szélyes felhők tornyosulnak. Miközben 
minden hazafi  szent kötelessége hazáját bel 
és kül ellenségek ellen megvédeni, mert 
ezt igényli a természeti jog. ezt parancsolja 
a törvény, a magyar cigány Rózsa Peti be-
leszeret Ivánka Évikébe, Celldömölk leg-
szebb nemcigány magyar lányába.

A haza bizodalmasan várja fi aitól, hogy 
mostani veszélyes körülmények közt, a 
királyi trón, haza és alkotmány védelmé-
re az ország zászlója alá mentül előbb 

összesereglendenek, mely összesereglendés 
következtében elindul a haddelhadd, nem 
is beszélve a fekete füstirigó, Rózsa Rózsi 
bánatáról, hogy belészakad a nagy magyar 
szív és a hegede vonója…

2019. március
Hunyady Sándor: Lovagias ügy – víg-

játék. Főszerepben Koltai Róbert
Zenthe Ferenc Színház
Az idősödő főkönyvelő, Virág úr eset-

len reménytelenséggel szerelmes Giziké-
be, a cég kissé molett titkárnőjébe. Gizike 
viszont Paliba, a tulajdonos szívtipró fi ába 
szerelmes szintén reménytelenül. Ez azon-
ban egyáltalán nem gátolja meg abban, hogy 
más férfi akkal is kapcsolatot tartson fenn, 
ahogy az érdekei éppen megkívánják. Ez 
eddig rendben is volna. Aztán az irodában 
elcsattan egy végzetes puszi. Ezt valaki fél-
reérti. És ezzel elindul az események megál-
líthatatlan láncolata. Pofon, becsületsértés, 
párbaj. (És a süket nagymamáról még nem 
is szóltunk...) És hogy van-e megoldás? 

Van. De a színpad szabályai szerint egészen 
más, mint amire számítunk. Hunyady Sán-
dor bájos szerelmi története sok humorral a 
békebeli időkből. Kabos Gyula egykori le-
gendás szerepében Koltai Róberttel.

* * *
Az öt előadásra vonatkozó bérlet ára idén 

is 11 000 Ft, a diák, nyugdíjas bérlet ára pe-
dig 6800 Ft.

Azoknál az előadásoknál, ahol nincs 
pontos dátum, kérjük, fi gyelje a plakátokat, 
s a bérletesek részére küldünk személyre 
szólóan is információkat.

Az előadások kezdési időpontja: 19 óra. www.vasvar.hu

Vigyázz, kész, 
KABARÉ!

Október 9-én Szép Bence Stand Up 
Brigádja visszatér egy kétfelvonásos 
ka ba ré előadással. Kezdés 19 órakor a 
Nagy Gáspár Kulturális Központban.

Vasvár Város Önkormányzata tisztelettel meghívja Önt
2018. október 23-án (kedden)

az 1956-os forradalom és szabadságharc
62. évfordulója tiszteletére rendezett

ünnepi megemlékezésre.
Program:

17.30 Koszorúzás az ’56-os Emlékműnél (Vasvár, Főszolgabíró tér)
Közreműködik a Városi Fúvószenekar, vezényel: Komor András

A megemlékezés a Nagy Gáspár Kulturális Központban folytatódik.
Ünnepi beszédet mond:

V. Németh Zsolt országgyűlési képviselő, a Költségvetési Bizottság alelnöke
Vasvár Város Önkormányzata által adományozott kitüntetések átadása

A kitüntetéseket átadja: Tóth Balázs, Vasvár város polgármestere
Emlékműsor

Az emlékműsorban közreműködnek
a Vasvári Zenei Alapfokú Művészeti Iskola tanulói és tanárai

M
eg

hí
vó
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www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM

•  Thomas: A karnevál véget ért
•  Varga: A siker tintája
•  Orsolics: Visszatértem a függőségből
•  Oszlavszky: Szeretethiány
•  Virág: Az Ígéret Földje Részvénytár-

saság
•  Smith: A nap diadala
•  Benina: Mindig és soha
•  Silvera: Inkább boldog

SZAKIRODALOM

•  Rosztóczy: Refl ux és diéta
•  Payne: Melegszívű fegyelmezés
•  Bolchover: A Legnagyobb visszatérés
•  Major: Farkas vagy áldozat
•  Bagdy: Pszichofi tness gyermekeknek
•  Turbucz: Horthy Miklós

GYERMEKKÖNYVEK

•  Stilton: A pimasz pomponok inváziója
•  Hermann: Lucifer reggeli készülődése
•  Hermann: Polli a doktor bácsinál
•  Harcos: A boszorkánycica
•  Meyer: A betű mágusa
•  Csukás: A legkisebb ugrifüles a 

városban
•  Rose: A harmadik
•  Stevenson: Agatha nyomoz
•  Lackfi : Élő lavór és lassított foci

DVD

•  A másik asszony
•  A kolosszus
• Késik a szüret
•  Tuti balhé
•  Paddington 2
•  Marslakó Riadó
•  A szerencse háza

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett 
könyvek kedvezményes áron megvásá-

rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből

Képviselő-testületi ülés
A költségvetés egyensúlyára

törekszenek
A város költségvetése továbbra is ki-

egyensúlyozott, stabil, ami a testület meg-
fontolt, óvatos tervezésének is köszönhető. 
A 2018. évi költségvetés bevételei 40.467 
ezer forinttal emelkedtek. Az állami támo-
gatások nagysága az eredeti előirányzat sze-
rinti 263.390 eFt-ról, 274.099 eFt-ra nőtt. 
A költségvetést érintette: több más mellett 
bérkompenzáció, köznevelési feladatok 
támogatása, egyéb működési célú támoga-
tások. Ezek következtében a költségvetési 
kiadási előirányzatok a működés tekinte-
tében meghaladják a tervezett költségve-
tési bevételeket. A költségvetési egyensúly 
megteremtése érdekében a képviselők arról 
döntöttek, hogy a működési egyenleg ösz-
szegét a 186.883 eFt költségvetési marad-
ványból rendezik. Emellett áttekintették az 
önkormányzat gazdálkodásának I. féléves 
helyzetét is.

Beszámoló a Vasvári Ficánkoló Óvoda 
tevékenységéről

Barabás Istvánné ismét alapos, pontos 
beszámolót készített a testület számára. Eb-
ből kiderült, hogy az öt csoportba 122 gyer-
mek jár, az intézményben 18 fő dolgozik. 
A beszámoló értékelte a szakmai munkát, 
valamint a tárgyi feltételekről, a gyermek-
védelmi tevékenységekről is szólt. Megje-
gyezte, hogy a Vackor csoport nyugdíjba 
vonuló óvónői május végével megkezdték 
felmentésük szabadságos idejét, mely ok-
tóber 31-vel lezárul. Barabás Istvánné azzal 
a kérelemmel fordult a testülethez, hogy az 
óvoda, bölcsőde konyhájára konyhai kisegí-
tő szükséges, s engedélyezzék a létszámke-
ret bővítését.

Beszámoló a Vasi Hegyhát 
Önkormányzati Társulás működéséről

A társulás munkaszervezeti feladatait a 
Vasvári Polgármesteri Hivatal, mint szék-
hely települési önkormányzat hivatala látja 
el, ezért is szükséges az éves beszámoló. A 
társulás hatáskörébe tartozik az étkeztetés, a 
házi segítségnyújtás, a családsegítés, a nap-
pali ellátás, a gyermekjóléti szolgálat vagy 
a helyettes szülői feladatellátás is. Ezeket 
tekintették át a képviselők.

A város csatlakozik a Bursa Hungarica 
ösztöndíjpályázathoz

Döntöttek arról, hogy a város ismét csat-
lakozik a hátrányos helyzetű, szociálisan 
rászoruló felsőoktatási hallgatók, illetőleg 
felsőoktatási tanulmányokat kezdő fi atalok 
támogatására létrehozott Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpá-
lyázat 2019. évi fordulójához. A támogatás 
fedezetéül a város 900.000 forintot különít 
el, a tanulmányokat maximum havi 5000 

forinttal támogatják. Az önkormányzat által 
megállapított ösztöndíj összegét az Emberi 
Erőforrások Minisztériuma azonos mérték-
ben, de maximum 5000 forinttal kiegészíti, 
illetve a megyei önkormányzat ehhez még 
tetszőleges összeget hozzátehet.

A városhoz kerül az Ezredes-ház
A Kossuth utca 8. szám alatti ingatlan 

3/10-ed arányban volt az önkormányzat 
tulajdona, a város azonban a fennmaradó 
részt is megvásárolja a Nyugat Takarék 
Szövetkezettől a szakértő által felbecsült 5 
millió forintos összegért. Emellett döntés 
született arról, hogy a testület felhatalmazza 
a város polgármesterét, hogy Vasvár Város 
Önkormányzata - Csehimindszent Község 
Önkormányzata - Hegypásztor Kör - Pető-
mihályfa Község Önkormányzata Konzor-
cium által a Terület- és Településfejlesztési 
Operatív Program Társadalmi és környezeti 
szempontból fenntartható turizmus fejlesz-
tése tárgyú felhívásra benyújtott és támoga-
tásban részesített a vasvári „Ezredes-ház” 
felújításához kapcsolódó tervezési feladat 
ellátására három gazdasági szereplőtől kér-
jen ajánlatot.

„Iparterület kialakítása Vasváron” 
projektben műszaki tartalom 

csökkentése
Egyetértettek abban, hogy a testület, 

mint a Vasvári Városfejlesztési Nonprofi t 
Kft. alapítója „Iparterület kialakítása Vasvá-
ron” projekt keretén belül megvalósuló épí-
tési beruházás műszaki tartalom változtatá-
sát – tervezői költségbecslés és kivitelezői 
indikatív ajánlatok közötti jelentős eltérés 
miatt – indokoltnak tartja. A műszaki tarta-
lom csökkentése keretében a 3. számú csar-
nok elhagyását határozza meg, egyebekben 
a műszaki tartalmat nem változtatja.

A város gondozza az izraelita,
zsidó temetőt

A Szombathelyi Zsidó Hitközség az-
zal kereste meg az önkormányzatot, hogy 
a temető állammegóvását, rendbetételét a 
város örök időkre vállalja el, mert az nagy-
ban meghaladja kapacitásaikat. A vasvári 
zsidóság emléke iránti tiszteletből a kérést 
a város elfogadta. A hitközség ezen gesz-
tusért cserébe a temetkezési helyek nélküli 
ingatlanrészt az önkormányzatnak ajándé-
kozza.

Új tag a RÉGIÓHŐ Kft. felügyeleti 
bizottságában

Egy szóbeli előterjesztés is történt: a 
RÉGIÓHŐ Kft. felügyelő bizottságába új 
tagot kellett delegálnia az önkormányzat-
nak Szabó László elhalálozása miatt. A kép-
viselő-testület Galambos István tanácsnokot 
delegálja.

Köszönet
Ezúton mondok köszönetet Tóth Ba-
lázs polgármester úrnak, hogy engedé-
lyezte és anyagilag támogatta a Vasvár, 
Hármashegy IV. utca felújítását.

Saly Péterné
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Ismét helybe jött a munkáltató
Az állásbörze tavaszi sikere után újra kinyitott a vasvári álláspiac

Csaknem 150-en látogattak el fél éve 
arra az állásbörzére, amelyet Vasváron 
rendezett a Változó Világért Alapítvány. 
Szeptemberben újra kinyitott az álláspi-
ac a Nagy Gáspár Kulturális Központ-
ban.

A program lényege, hogy helybe jön-
nek azok a munkáltatók, akik Vasvárról és 
térségéből keresnek munkatársakat. A cél 
kettős: segíteni az álláskeresők számára a 
munkaerőpiaci visszatérést kisvárosi lép-
tékben is. Vasvár azért van nehéz helyzet-

ben, mert a térségben sok a kistelepülés, 
ezekből a bejárás gyakran nehézségekbe 
ütközik. A börze lehetővé teszi most, hogy 
a Hegyháton élők helyben tudjanak állások 
iránt érdeklődni, ne kelljen egy megyeszék-
helyi utazást megszervezniük ennek érde-
kében. Cél a cégek munkaerő-hiányának 
enyhítése is. A munkáltató helybe érkezve 
könnyebben el tudja érni a potenciális mun-
kaerőt, alkalma lehet olyan ajánlattételére, 
amely kedvező a munkavállaló számára. 
Ezt hangsúlyozta Németh Zsolt, a Változó 
Világért Alapítvány vezetője. Hozzátette: 
sokszor a cégek képviselői már céljárat indí-
tásának szándékával érkeznek, ha elegendő 
munkavállaló érdeklődik az általuk kínált 
munkakörök iránt. A munkakeresőket egy 
kiadvány is segítette az ajánlatok közti eliga-
zodásban. A katalógus tartalmazta a börzén 
megjelenő több mint húsz cég ajánlatát, így 
később, otthon átböngészve is hasznos le-
het. Azt is hangsúlyozta: munkanélkülieket, 
állást változtatni szándékozókat, GYES-ről, 
GYED-ről visszatérőket egyaránt vártak 
Vasvárra. A vasvári börze egyfajta foglal-
koztatási piac volt. Az álláskereső szemé-

lyesen találkozhatott a cégek képviselőivel. 
Ez pedig sokkal informatívabb, mintha hir-
detésben olvasna az állásról. Ezt is kiemel-
te a program további előnyeiként Németh 
Zsolt. Hozzátette: a Vasvári Járási Hivatal 
Foglalkoztatási Osztályának munkatársai az 
állások kínálata mellett képzések lehetősé-
geiről, foglalkoztatási támogatásokról is tá-
jékoztatták az érdeklődőket. A Változó Vilá-
gért Alapítvány munkatársai a többi között 
önéletrajzírásban, az önéletrajzok azonnali 
internetes feltöltésében vagy azok kinyom-
tatásával voltak az álláskeresők segítségére.

A Ficánkoló Óvoda életéből…

A Kisgida Csoportnak az idén lehetősége 
volt arra – egy nyereményjáték révén –, hogy 
két hosszabb kirándulást is szervezzen. Az 
egyik a tanév végén Győrbe volt az állatkert-
be, mely Gyöngyi néni szervezésében zajlott 
le, ezúton is szeretnénk megköszönni neki.

Szeptember 13-án került sor a második 
kirándulásra, a Family Parkba. (A kép a 
kiránduláson készült.) Mindkét kirándulást 
a gyerekek nagyon élvezték, már a közös 
buszút egy nagy élmény volt számukra. Ezt 
csak fokozta az Állatkert és a Family Park 

varázsa. A Family Parkban, mintha egy me-
sevilágba csöppentünk volna. A felnőttek is 
újból gyerekek lehettek, kit a körhinta, kit 
a Polár Express vonata varázsolt el. Fan-
tasztikus napok voltak ezek és örülök, hogy 
mindezt a gyerekekkel együtt átélhettük. 
Köszönjük, hogy részesei lehettünk!

A maradék pénzt, pedig egy óvodai ren-
dezvény színházi előadására szeretnénk 
felajánlani az óvoda összes gyermekének 
és az érdeklődők számára, amely október 
végén lesz!

Szeretettel hívunk minden 
kedves Családot

A vasvári Ficánkoló Óvoda Szülői Szer-
vezete által szervezett:

CSALÁDI DÉLUTÁN-ra
2018. október 28-án /vasárnap/ 14-18 óra 

között a vasvári Kardos László Általános Is-
kola aulájába.

Egy kis ízelítő a programból:
Bütykölde: Ollóvágta-papírhajtogatás; 

Kökény Porta-dekorgumi fi gurák készíté-
se…

Kiállítás és megnyitó: Készülődés a 
nyárra/Hurrá, jön a nyár! címmel a Ficán-
koló Óvoda gyermekeinek Ficánkoló Napra 
készített rajzaiból

Büfé: fi nom és mókás – apukák által ké-
szített – falatokkal

Kis-Hétrét Együttes: „Tudod-e? című 
koncertje

Előadások: Elsősegélynyújtás gyermek-
korban és A természet patikája címmel

…és még sok más érdekesség kicsiknek, 
nagyoknak, felnőtteknek, családoknak!

A rendezvényre való belépés díjtalan, 
de kérjük lehetőség szerint minden gyer-
mek hozzon magával egy adag kutyatápot, 
melyet a Bogáncs Zalaegerszegi Állatvédő 
Egyesület 250 gazdára váró állata számára 
gyűjtünk és juttatunk el.

Részletes program Vasvár Város 
facebook oldalán és a városban kihelyezett 
plakátokon olvasható hamarosan.
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Ellenőrzik a minőséget
A vasvári székhelyű SQS fennállásának 20 éves jubileumát ünnepelte

A közelmúltban ünnepelte alapításá-
nak 20. évfordulóját a minőségellenőrzés 
profi lú, vasvári székhelyű SQS (Suppliers 
Quality Service) Bt., amely rövid időn be-
lül kft-vé fejlődött. A céget 1998-ban Ka-
ra kó László tulajdonos – aki egyben a vál-
lalkozás ügyvezető igazgatója – alapította. 
Céljuk olyan minőségi szolgáltatás nyújtá-
sa, amely során megrendelőik elvárásait, 
igényeit a legmagasabb szakmai színvo-
nalon, minimális költségráfordítással tel-
jesítik. Elsősorban az autóipar és az ipari 
informatika területéről érkeznek hozzá-
juk a válogatással, minőségellenőrzéssel 
kapcsolatos vállalati megbízások, de sok 
más mellett immár mérnöki támogatást 
is nyújtanak ügyfeleik számára. A sikeres 
két évtizedről Karakó Lászlót kérdeztük.

– Ön hogyan fogalmazná meg: mit jelent 
a minőség?

– A minőség elég komplex fogalom, 
tankönyvek, marketing tanulmányok fog-
lalkoznak vele, de a legegyszerűebben ta-
lán úgy defi niálható, hogy egy áru akkor 
megfelelő minőségű, ha az a vevőnek jó. De 
ahhoz, hogy minden megfelelően funkcio-
náljon, szükség van minőségellenőrzésre. 
Például egy csavarnak a gyártásától kezdve 
a beépítésig nagyon érdekes útja van. Talán 
bele sem gondolunk abba, de statisztikák 
bizonyítják, hogy egy autó a tervrajzától 
kezdve – az összes alkatrészének a gyártását 
is beleszámítva – egészen addig, míg a gép-
jármű lefut a futópályáról egymillió ember 
„kezén megy” keresztül.

– Miért a minőségbiztosítást választotta 
cége profi ljának?

– Sok évet tartózkodtam külföldön, első-
sorban Németországban, ahol a szüleim is 
dolgoztak. Itt kerültem közelebbi kapcsolat-
ba az autóiparral, de dolgoztam a hajógyár-
tásban is. Mindig az jutott eszembe, hogy a 
készterméket szerintem még egyszer ellen-
őrizni kellene, s általa a vevők kezébe csakis 
100 százalékban megbízható minőségű áru 
kerülne. A profi  szintű minőségellenőrzésre 
külföldön sem volt ekkor még gyakorlat, de 
az ott szervezett tudásomat szerettem volna 
idehaza átplántálni. 1996-ban, mikor haza-
jöttem azt gondoltam: olyan céget alapítok, 

ami az egész gyártás folyamatát végig tudja 
követni. Akkor a Nyugat-Dunántúlon ilyen 
profi lú cég még nem is létezett, így elsők 
között voltam a régióban. Vasvári központ-
tal 1998-ban megalakult a cég. Ide, ebbe a 
városba házasodtam, eredendően azonban 
keszthelyi vagyok. Júniusban összeháza-
sodtunk a feleségemmel, rögtön utána kész 
tervekkel megalapítottam a céget. Az első 
időszak agitálással telt: one man army-ként, 
én voltam a marketinges és mindenes egy-
ben. Fogtam magam és elmentem Győrbe, 
az Audi Hungáriához, ahol egy-két mérnök-
kel találkoztam, s 
akikkel megosztot-
tam az ötletemet, 
ami tetszést váltott 
ki. Augusztus 2-án 

jött az első megbízás tőlük. Ezt követte a 
toborzás, elsőként csatlakozott hozzám au-
tószerelő barátom. Emlékszem, szelepeket 
kellett vizsgálnunk. A mérnök kolléga meg 
volt elégedve a munkánkkal, s gyorsan kör-
befutott a hír, hogy létezik ez a cég. 2009-ig 
folyamatosan dolgoztunk az Audival. Utána 
jött a Generál Motors vagy éppen a székes-
fehérvári Visteon. Két év múlva annyira fel-
fejlődtünk, hogy kft-vé kellett alapulnunk. 
Ebben az évben szereztük meg az országban 
az elsők között az ISO-tanúsítást is. Nagyon 
elszántak voltunk, vagyunk a minőséget il-
letően, így idővel megalapítottuk a quality 
menedzsmentet is, azaz más céget készítet-
tünk fel minőségbiztosítási tanúsítványok 
megszerzésére. Elég sikeresek voltunk e 
területen is, így megnövekedett az igény és 
már 100 fővel dolgoztunk.

– Miért fontos a minőségellenőrzés?
– A szabványokat követve végezzük a 

munkánkat. Egy beszállító például csak ak-
kor lehet jó beszállító, hogyha egymillió le-
gyártott termék után nem gyárt 50-nél több 
selejtet. Ekkor 50 a ppm-je, azaz a minőségi 
mutatója. A selejtek kiszűrésében olyan so-
kat segítettünk a velünk kapcsolatba állók-
kal, hogy nulla lett a selejt, azaz a megrende-
lő cég 0 ppm-es lett, így más besorolásba is 
kerül, mint beszállító. A hatékony munka ér-
dekében sikeres vállalat-irányítási rendszert 
építettünk ki, programozókat vettem fel. E 

rendszer alapján nagyon gyors információkat 
kaphatunk. Mindez úgy néz ki a gyakorlat-
ban, hogy a kolléga dokumentálja az anyag 
nevét, számát, a megbízót, mennyi terméket 
vizsgált meg az adott nap, mennyi volt ebből 
a selejt…stb. Ezeket betápláljuk az adatbá-
zisba, így naprakészen kapjuk az informáci-
ót. A megbízó cég egy adott weboldalon kó-
dok megadása után megnézheti, hogy mikor, 
milyen alkatrészeket vizsgáltunk, milyen 
eredményekkel. A cégemben nincs külföldi 
tőke, saját magunkat fejlesztjük. Ezzel pár-
huzamosan a humán erőforrást is képezzük, 

állandóan szervezzük a tanfolyamokat, ame-
lyekre a dolgozók maguk jelentkeznek, nem 
kell kijelölni őket. Ennek örülök is, mert ez 
az önmegvalósítás lényege.

– Hogyan lehet jó minőségellenőrré válni?
– Azonosulni kell a fi lozófi ával. Így vá-

lik érthetővé, miért kell minőséget gyártani. 
Ha például hajót akarok építeni, akkor elő-
ször az embereket nem az erdőbe küldöm ki 
fát vágni, hanem kiviszem őket a tengerre, 
hogy megtapasztalják annak a hangulatát, 
magát az érzést. Ezek egy francia tudós 
gondolatai, amikkel egyetértek.

– A 2008-as válság mennyire viselte meg 
a kft-t?

– Óriási veszteségek voltak. Az állomá-
nyunk 60 főre csökkent, szerencsére nekünk 
sok cégtől eltérően sikerült túlélnünk a vál-
ságot. Nem álltunk meg, mert tudtuk, hogy 
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évek múltán kilábalunk. Akik ezt a válságot 
túlélték, most igazán csak a folyamatos fej-
lődésre koncentrálhatnak.

– Mi jellemző most a cégre?
– Egy autó 1000-1200 különböző alkat-

részből áll, amiknek a zömét mi vizsgáljuk. 
Több mint ezer beszállítóval voltunk kap-
csolatban a 20 év során, az autóipar és elekt-
ronika területén. Vasváron egy, Szombathe-
lyen kettő székhelyünk van, most Győrben 
és Budapesten alakítjuk ki a központunkat. 
Jelenleg 200-an dolgoznak nálunk. Jelen 
pillanatban két külföldi partnercégünknél 

dolgozunk Ausztriában és Olaszországban. 
De voltak munkáink Angliában, Németor-
szágban, Belgiumban, Hollandiában, Spa-
nyolországban, Szlovéniában, Szlovákiá-
ban, Csehországban, Lengyelországban és 
Romániában is. Nagyon jó visszhangja volt 
a munkánknak. Az angliai beszállító példá-
ul arra kért minket, hogy Lengyelországban 
vizsgáljuk meg a raktárkészletüket.

– A mai világban nem elhanyagolható a 
munkaerő kérdése.

– Jelenleg a helyzet mondhatni kritikus. 
Alapvető szabályom: nem fogok úgy elfo-
gadni munkát, hogy azt ne tudjam elvégez-
ni. Volt olyan, hogy emberhiány miatt le 
kellett mondani egy megbízást. Jelenleg is 
minden lehető platformon hirdetünk. 60 kö-
rüli a vasvári dolgozóink száma. Megjegy-
zem: túl nagy volt a cégem, elértük a 350 
főt, így azt kettéosztottam, a másik cég vas-
vári. A kettő cég együtt eléri a 360-as dolgo-
zói létszámot. A visszajelzések nagyon jók, 
állandóan hívnak bennünket a multinacio-
nális cégek, mivel elégedettek a munkákkal.

– Újdonságuk: a mérnöki tevékenység.
– Ez is egy mérföldkő a cég életében. 

Pont a 20 éves jubileumhoz kapcsolódik. 
Igény van rá, bár nehéz mérnököt találni, de 
nem lehetetlen. A mérnöki tevékenységhez 
tartozik sok más mellett a gyártósorok te-
lepítése, a munkafolyamatok ellenőrzése, a 
munka hatékonyságának emelése, layoutok 
készítése 2D-ben, 3D-ben, valamint tervek 
készítése. A lényeg, hogy a kezdetektől a 
legoptimálisabb viszonyok között induljon 
el a gyártósor. Emellett vállaljuk a cégkép-
viseleteket. Például egy távol-keleti cégnek 
mi gondoskodunk az alkatrészeiről. Ez az év 
megint a mi évünk, a jövő év még jobb lesz.

– Mi lesz a jövő? Minden területen jelen 
lenni vagy specializálódni?

– Is-is. Például mi még az Ikeának is 
dolgoztunk, polcokat ellenőriztünk. De je-
len vagyunk az építőipar területén, s mező-
gazdasági gépeket is ellenőrzünk. Mindent 
megtervezni, megszervezni, adott pillanat-
ban lehívni, néha stresszes.

– Mivel tud kikapcsolni ilyenkor?
– Fontos számomra a meditáció, a zene, 

az olvasás, a fi lmek, a séta, a fényképészet. 
Ahogy szoktam mondani: tűzoltók vagyunk 
az autóiparban. Folyamatos készenlétben ál-
lunk, van, amikor éjjel jön a megbízás. Van-
nak koordinátorok, akik állandóan ügyel-
nek. Megkereséskor, ha kérnek tőlem 10 
főt, hogy minőséget ellenőrizzünk, akkor én 
nem azt csinálom, hogy küldök kettőt, majd 
hetek múlva nyolcat. Úgy veszem észre, 
hogy a cégek becsülik, hogy én akkor válla-
lom el a munkát, ha azt profi n tudom is tel-
jesíteni, azaz, ha egyszerre küldöm a 10 főt. 
Szponzorálok sporteseményeket, kultúrest-
éket. Fontos, hogy tegyünk a közösségért is.

– Mennyire határozza meg a minőség a 
mindennapi életét?

– Meghatározza, de tudom egyensúlyban 
kezelni. A szemem „ki van edzve” a minő-
ségre. A mindennapi életben is látom, hogy 
nem mindig a legdrágább a legminőségibb.

Simon-Németh Adél
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Népszerű volt idén is a Hegyhát túrája
Tíz, húsz, harminc és ötven kilométe-

res távokon indulhattak el idén is a Hegy-
hát őszi túrájára jelentkezők. A progra-
mot a Vasvári Természetjáró Szakosztály 
szervezte, csaknem harminc segítő közre-
működésével. Szeptember második szom-
batjára szinte bérelt helye van a vasvári 
túraprogramnak. Az időpont idén is jó 
választásnak bizonyult.

Kellemes, napsütéses, szinte nyarat idé-
ző időben barangolhatták be a térséget a tú-
rázók, összesen 114-en. A legtöbben, 41-en 
a húsz kilométeres távot választották. 37-en 
a harmincas, harmincan pedig a tíz kilo-
méteres túrán indultak el. Idén az ötvenes 
távra hatan vállalkoztak. A korábbi években 
ez a szám ennek többszöröse volt, de most 
párhuzamosan máshol is szerveztek a me-
gyében túrákat. Erről tájékoztatott Bősze 
Barnabásné, a természetjáró szakosztály 
aktív tagja, a túra egyik szervezője. Azt is 
elmondta: Maximálisan készültek idén is 
arra, hogy a túrára érkezőket vendégül lás-
sák. Az állomásokon alma, pogácsa, müzli 
szelet, must és a Hegyhát számos más fi -
nomsága várta a gyaloglókat. Aki ide csak 
egy pici hátizsákkal érkezett, az sem maradt 

sem éhes, sem szomjas, ez biztos. Ebben is 
megerősített a szervező, aki büszkén beszélt 
a vasváriak és a hegyhátiak vendégszerete-
téről. Bősze Barnabásné is híres vendégsze-
retetéről, nagy mestere a túrázók által egyik 
legkedveltebb étel elkészítésének, a speci-
ális zsíros kenyérnek is. Nagyon szeretik a 
gyaloglók, mindig kérdezik a receptet, pe-
dig semmi különös nincs benne. A sülthús 
zsíros, libazsíros kenyérre feltétként reszelt 
vöröshagyma kerül, amelyet olívaolajjal, 
ételízesítővel spékelünk meg. Árulta el a 
„titkot” a szervező. A legidősebb túrázóról 

kérdezve Bősze Barnabásné tagtársukat 
emelte ki. Varga Jenő bácsi tartja a rekordot 
95 évesen. Részt vett ezúttal is a szervezés-
ben, az egyik ellenőrző ponton a túrázók fo-
gadásában. A gyaloglók közt ritka a nyolc-
van év feletti, idén a legidősebb egy 73 éves 

nevező volt, a legfi atalabb pedig hat éves. 
De a legek közé tartozik, hogy ki érkezett a 
legtávolabbról. Épp erről kérdeztem volna a 
szervezőt, amikor Hídvégi Zoltán gyalogolt 
be a célba fi ával Armanddal. Bölcskéről jöt-
tek, ez Vasvártól csaknem háromszáz kilo-
méterre van. Hajnali kettő órakor indultak 
autóval, hiszen jó korán ide kellett érkez-

niük. Túratársaik, egy házaspár az ötvenes 
távon indult el. Ezen a napon a távolságot 
tekintve ők érkezhettek legmesszebbről, 
bár budapesti, kaposvári, pécsi nevezők is 
voltak a megyéből érkező túrázók mellett. 
Hidvégi Zoltán azt hangsúlyozta: nagyon 
szépnek tartják ezt a környéket, ezért jön-
nek rendszeresen. Szinte szívük ügyévé 
vált. Úgy vélik: lelkileg feldobja őket az, 
hogy a természetben vannak, nagyon sze-
retnek a Kárpát-medence turista útvonala-
in kirándulni. Ilyenkor a természet részei, 
ez táplálja a túrázót lelkileg és nem utolsó 

sorban az ember egészségére válik. Hídvégi 
Zoltán azt is elújságolta: Armand fi a tavaly 
ezüstérmes lett az országos, "Az Év teljesít-
ménytúrázója" versenyen kategóriájában, 
a csaknem kilencszáz bebarangolt kilomé-
terrel. Közben egy vasvári különítmény, az 
általános iskola 5.b osztálya is célba ért, 
tele élményekkel, felszabadult zsivajjal. A 
tíz kilométeres távon indult el osztályával 
Hubay Kinga. A gyerekek testvérei és szü-
lők is csatlakoztak a csapathoz, nagyon jó 
délelőttjük volt. A tanárnő osztályfőnökként 
jó közösségkovácsolónak, testnevelő tanár-
ként pedig kiváló sportolási alkalomnak 
tekintette a túrázást. Hozzátette: jó élmény 
volt a gyermekeknek a gyaloglás, bár rend-
szeresek az ehhez hasonló programok az is-
kolában is. Sok kisálattal találkoztak, kézbe 
vehették, megismerhették őket a gyerekek, 
növényeket tanulmányoztak, vadkörtével 
célba dobtak, árkot ugrottak. Ezeket sorolta 
az élmények közt a testnevelő tanár, akinek 
kisfi a, Tavasz Huba is elkísérte őket. Ő egy 
réten talált sáskáról és a magaslesen látott 
darázsfészekről mesélt. Szente Barbara azt 
újságolta: láttak túrázás közben egy vízi-
siklót és egy cickányt is, no meg szarvas 

nyomokat. A csapatnak egy kutya, Mazsi, 
a csokibarna labrador, német juhász keve-
rék is a kísérője volt, akinek Tavasz Panna 
a gazdája. Azt mesélte: a kutya is nagyon 
élvezte a kirándulást velük, az osztállyal. 
Pannát húga is elkísérte. Lola úgy össze-
gezte a kirándulást: nagyon jó volt a csa-
pat. Minden túrázó célba érve emléklapot, 
kitűzőt kapott. A túranapot végül fürdőzés 
zárta. A nevezőknek a város ingyen biztosí-
tott strandolási lehetőséget a vasvári termál 
medencében.

pm
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Már igényelhetők az új Magyar Horgászkártyák....
2018. szeptember 1-jétől elindult a Ma-

gyar Horgászkártya regisztrációja, amely 
2019. január 1-jét követően azonnal ki-
váltja a jelenlegi papíralapú horgász iga-
zolványt, majd a kapcsolódó szövetségi 
elektronikus alkalmazásokkal fokozato-
san egyszerűbbé és gyorsabbá, valamint 
átláthatóbbá teszi az ügyintézést és az 
adminisztrációt. Az új Magyar Horgász-
kártyát szeptember közepéig több mint 
20 ezren igényelték, a többségük online.

Magyarországon a horgászat az egyik 
legnépszerűbb szabadidős tevékenység, s az 
elmúlt évek dinamikus létszámnövekedé-
sének eredményeként a nyilvántartott hor-
gászok száma mára meghaladja a 460.000 
főt. Az elmúlt években csaknem megdup-
lázódott a horgászok száma a Sporthorgász 
Egyesületek Vas Megyei Szövetségében is 
így mostanra már több mint 9 ezer tagjuk 
van. A szövetség segíti a horgászkártya 
igénylését, ezért az egyesületek jegyérté-
kesítési helyeken is lehet regisztrálni azok-
nak, akik otthon ezt nem tudják megtenni 
on-line. A Vasvári Petőfi  Horgász Egyesü-
let tagjai részére október és november hó-
napban minden kedden 17 órától 19 óráig 

a Vasvári Művelődési Házban regisztrációs 
fogadó órát tart. Amennyiben élni kíván a 
lehetőséggel hozza magával horgászenge-
délyét, adókártyáját, személyi igazolványát, 

lakcímkártyáját és elvégezik az egyesületi, 
szövetségi megbízottak a regisztrációját. 
Ezek bármelyikének hiányában nem tud-
ják elindítani a horgász regisztrációját és a 
horgászkártya igénylését! Az új kártyával a 
több betétlapból álló kézzel írott horgász-
igazolvány megszűnik. Az új horgászkártya 
öt évig lesz érvényes, igénylési díja 2200 
Ft. Az új műanyag kártya QR kódjából ki 
lehet majd olvasni, hogy milyen egyesületi 
tagsággal rendelkezik a pecás és rendezte-e 
a tagdíjat. A személyi igazolvány méretű 

kártya nemcsak azonosításra, hanem később 
on-line horgászjegy vásárlására is alkalmas 
lesz. A kártya birtokosai számára az egyik 
mobilszolgáltató saját horgász-díjcsomagot 
biztosít, ráadásul a dokumentum a horgászat 
időtartama alatt balesetbiztosítást is nyújt a 
pecásoknak. Papíralapon csak az állami fo-
gási napló marad meg, mivel az nem elvár-
ható, hogy a fogási adataikat a pecások okos 
telefonokon vezessék, ráadásul nincs az or-
szágban jelenleg olyan internet lefedettség, 
ami garantálná az online rendszerhez való 
hozzáférést a legeldugottabb horgászhelyek 
esetében is. Ezért nem igazak azok a híresz-
telések, miszerint a horgászoknak okos tele-
font kell venniük, hogy abban vezethessék 
a megtartani kívánt halakat. A Magyar Hor-
gászkártyáról bővebb információ olvasható 
a www.mohosz.hu oldalon.

Az 2019 évi horgászengedély kiváltása 
csak regisztrált horgász számára lehetséges. 
Egyesületük a 2019 évi horgászengedély ki-
váltását januártól kezdi meg a Művelődési 
Házban, minden kedden és pénteken 15 órá-
tól, 19 óráig. Az új plasztik horgászkártya a 
jegyváltásig nem érkezne meg, a jegyváltás 
akkor is lehetséges.

Tarisznyások matinéja
A Tarisznyások együttes koncertjével elkezdődött az idei Vas(v)árnapi matiné sorozat

Fotók: Laki László
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A szelektív hulladékot
október 13-án, szombaton

szállítják el.

Borászat
Vízvári Sándor borász az aktuális 
szőlészeti teendőkről tart tájékozta-
tót minden hónap második keddjén, 
e hónapban október 9-én 18 órakor a 
NGKK-ban.

Az SQS 2001 Kft.
MIN SÉGELLEN R munkatársakat
keres többm szakos munkarendben,
dunántúli munkavégzési helyekre.

Feladat alkatrészek vizuális ellen rzése, gyártási hibák kisz rése, utómunkálása
Elvárások megbízhatóság, precizitás, pontosság, jó látás
Amit kínálunk saját állományú alkalmazotti munkaviszony, akár bruttó 1500 Ft-os 

órabér, stabil, hosszú távú munkavégzés, azonnali munkakezdés
Amennyiben felkeltettük érdekl dését, küldje el önéletrajzát a hr@sqs.hu e-mail címre!
Információ kérhet  hétf t l péntekig 8–14 óra között a 94/506-804-es és
a 30/984-3974-es telefonszámon.

Képviselői
fogadó óra

Október 16-án, 13–14 óra között
a főtéri COOP-nál.
Tisztelettel várom

a vasvári polgárokat.
Gergye Rezső

Vasvár város képviselője

Vas-war 2018
A Battle of Vas-war kőkemény, zúzós ese-

ményén fellépett a Feretrum, a Fanatic Attack 
és nem utolsó sorban az Age of Agony.

Fotók: Laki László


